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Výsledky volieb

Ako sa pri voľbách postupuje pri rovnosti hlasov ?
	 Pri	 voľbách	 do	 orgánov	
samosprávy	obcí	spracováva	kompletné	
výsledky	 mestská	 volebná	 komisia.	 To	
znamená,	že	okrskové	volebné	komisie	
doručia	svoje	zápisnice	o	výsledku	volieb	
za	svoj	okrsok	mestskej	volebnej	komisii.	
Táto	 všetky	 hlasy	 pre	 jednotlivých	
kandidátov	zráta	a	zoradí	kandidátov	od	
najvyššieho	počtu	 získaných	hlasov	po	
najnižší	počet.	
V	prípade,	že	na	poslednom	postupovom	

do mestského zastupiteľstva a primátora mesta Gbely 
konané dňa 10.11.2018
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V	 meste	 Gbely	 bol	 určený	 1	 volebný	
obvod	 v	 ktorom	 sa	 volilo	 12	 poslancov	
mestského	 zastupiteľstva	 a	 primátor	
mesta.	Volebný	obvod	tvorili	4	okrsky.	
Za	primátora	mesta	bol	zvolený:
Ing. Jozef Hazlinger
Za	poslancov	mestského	zastupiteľstva	
v	Gbeloch	boli	zvolení:
Adam Ambra, RNDr. Peter Brunovský, 
PhD., Mgr. Petra Horinková, Ing.
Ondrej Chocholáček, Ing. Róbert 
Kádar, Mgr.Mária Karasová, doc. Mgr. 
Štefan Komorný ArtD., Ing. Miroslav 
Mihál, Tomáš Papánek, Peter Pecha,
Mgr. Eva Volková, Ing. Petra Volková

mieste	 získajú	 kandidáti	 rovnaký	 počet	
hlasov,	 postupuje	 sa	 podľa	 zákona	 č.	
180/2014	 Z.	 z.	 o	 podmienkach	 výkonu	
volebného	 práva	 §	 189	 ods.	 3	 „Ak	
vo	 volebnom	 obvode	 získajú	 viacerí	
kandidáti	 viacerých	 politických	 strán,	
koalícií	alebo	nezávislí	kandidáti	rovnaký	
počet	platných	hlasov,	miestna	volebná	
komisia	určí	z	nich	poslanca	obecného	
zastupiteľstva	žrebom.“
V	prítomnosti	všetkých	členov	mestskej	

volebnej	 komisie,	 bola	 predsedom	
tejto	 komisie	 za	 poslanca	 mestského	
zastupiteľstva	 vyžrebovaná	 Mgr.	 Eva	
Volková.	Záznam	o	žrebovaní	je	prílohou	
zápisnice,	 ktorá	 bola	 odovzdaná	
Okresnej	 volebnej	 komisii	 v	 Senici.	
Ak	by	 rovnosť	 hlasov	nastala	 pri	 voľbe	
primátora,	 museli	 by	 sa	 konať	 nové	
voľby.	

Mgr.	Miriam	Kudolániová

Zákon	 o	 elektronických	 komunikáciách	
č.351/2011	 Z.z.	 	 	 je	 v	 tomto	 smere	
nekompromisný	 	 a	 ukladá	 stavebnému	
úradu	 vydať	 povolenie	 na	 položenie	
optického	 kábla.	 Tak	 tomu	 bolo	 aj	
na	 stavebnom	 úrade	 mesta	 Gbely,	
ktorý	 	 koncom	 roka	 2017	 	 spoločnosti	
Slovak	Telekom	a.s.	a	vydal	 	povolenie	

na	 dobudovanie	 optického	 kábla	 v	
meste.	 Investor	doložil	všetky	zákonom	
požadované	stanoviská	štátnych	orgánov,	
vytýčil	všetky	 inžinierske	siete,	ktoré	by	
pri	 položení	 kábla	mohli	 byť	 ohrozené.	
Podmienkou	povolenia	je	aj	požiadavka	
uvedenia	 výkopu	 do	 pôvodného	 stavu,	
t.j.	 v	 prípade,	 že	 pôjde	 o	 rozkopanie	

Prečo sú rozkopané niektoré ulice Gbelov?
Je	otázka	mnohých	z	vás,	ktorí	ste	si	všimli,	že	sa	robia	výkopy	v	zelených	pásoch	
medzi	chodníkom	a	cestou.	Je to z dôvodu položenia optického kábla.

chodníka	–	jeho	nové	položenie,	úpravu	
zelených	plôch,	náhrada	zelene.	Optický	
kábel	 sabude	 pokladať	 	 na	 uliciach	
Krátka,	Nám.	1.	mája,	ulica	Štefánikova	
(od	kaplnky	sv.	 Jána	po	križovatku	ulíc	
Krátka	–	Štefánikova).	Stavbu	 realizuje	
spoločnosť	 SUPTel,	 s.r.o.	 	 Stavba	 by	
mala	 byť	 dokončená	 do	 konca	 tohto	
roka.

Ing.	Matej	Vrbňák

Vážení	Gbelania,	dovoľte	mi	poďakovať	všetkým,	ktorí	v	sobotu	10.novembra	
venovali	časť	svojho	voľného	času	a	zamierili	do	volebných	miestností,	aby	
odovzdali	 hlas	 svojmu	 kandidátovi	 na	 primátora	 ako	 i	 12	 spoluobčanom,	
kandidátom	na	poslancov.	
Osobitne	ďakujem	všetkým	tým,	ktorí	svoj	hlas	dali	mne,	veľmi	si	to	vážim.	
Hovorí	sa,	že	strom	poznáš	podľa	ovocia	a	človeka	podľa	 jeho	činov.	Teší	
ma,	že	ste	mi	dali	svoju	dôveru	do	ďalšieho	štvorročného	funkčného	obdobia.	
Zároveň	 chcem	 zablahoželať	 všetkým	 zvoleným	 poslancom	 Mestského	
zastupiteľstva.	 Želám	 im	 	 pevné	 zdravie	 a	 veľa	 elánu	 v	 napĺňaní	 našich	
spoločných	cieľov	vedúcich	k	ďalšiemu	rozvoju	nášho	mesta.
Ing.	Jozef	Hazlinger

Ďakujem Vám !

V utorok dňa 13.11.2018 sa v Dome kultúry 
Gbely uskutočnilo pracovné stretnutie k 

projektu cezhraničnej spolupráce.

Prípravy na podujatie Adventná dedinka sú plnom prúde 
a návštevníci sa môžu tešiť okrem iného aj na spevácke 

vystúpenie manželov Osičkových.

JEDNOU 
VETOU
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Nedeľa v duchu oslavy a úcty k starobe
Koľko	 už	 ubehlo	 rokov	 od	 času,	 keď	
spoločne	vykročili	 na	neprebádanú,	ale	
krásnu	cestu	životom	plnú	predsavzatí,		
nádejí	 no	 aj	 problémov,	 trápenia	 a	
sklamania	manželia:
Ladislav a Eva Ovečkových,
Ladislav a Emília Ovečkových,
Miroslav a Ludmila Šteflíkových,
Miroslav a Soňa Hrubšových,
Miloslav a Oľga Butašových,
Štefan a Danica Kovárikových.

Práve	 tí	 v	 tomto	 roku	 oslávili	 50	 rokov	
spoločného	života	–	zlatú	svadbu.
V	 obradnej	 sieni	 mesta	 Gbely	 	 sa	 v	
nedeľu	21.	októbra		stretli	už	spomínané	
manželské	páry,	ktoré	sa	prostredníctvom	
mesačníka	 Gbelan	 na	 toto	 podujatie	
prihlásili.	 Na	 tejto	 vzácnej	 oslave	 sa	
manželom	 prihovoril	 primátor	 mesta,	
ktorý	 okrem	 iného	 zaželal	 jubilantom	
to	 najcennejšie,	 čo	 človek	má	 –	 pevné	
zdravie,	 radosť	 a	 pohodu,	 ale	 aj	 lásku,	
lebo:

„Najsilnejším liekom na starobu je 
láska“.

Pokračovaním	 tejto	 vzácnej	 oslavy	
bolo	 aj	 poobedňajšie	 podujatie	 Mesiac	
úcty	 k	 starším	 v	 Dome	 kultúry	 Gbely,	
kde	 vystúpili	 deti	 z	 materskej	 školy,	
chrámový	 zbor	 Laetícia	 a	 hudobná	
skupina	Senzus.	Pre	mnohých	bola	táto	
nedeľa	nezabudnuteľným	zážitkom.

Mária	Puškáčová

Ak budeme zodpovední, budeme žiť lepšie
látok	do	vody	a	pôdy.	Plastová	fólia	má	
totiž	obmedzenú	životnosť	(približne	100	
rokov).	 Rovnako	 tak	 dažďová	 voda	 so	
sebou	do	okolia	spláchne	aj	nebezpečné	
látky,	 ktoré	 sa	 môžu	 kontaminovať	
s	 okolitými	 podzemnými	 vodami.	 V	
druhom	 rade	 tu	 existuje	 prítomnosť	
exhalácie.	 Časť	 odpadu	 sa	 na	 skládke	
pôsobením	 mikroorganizmov	 bez	
prístupu	 vzduchu	 rozkladá	 a	 následne	
hnije.	 Vznikajúci	 oxid	 uhličitý	 a	 metán	
tvoria	najväčšiu	časť	skládkového	plynu.	
V	poslednom	rade	zohrávajú	významnú	
úlohu	 klimatické	 zmeny.	Oxid	 uhličitý	 a	
metán,	obsiahnutý	v	skládkovom	plyne,	
sa	 zaraďuje	 medzi	 skleníkové	 plyny,	
ktoré	 spôsobujú	 globálne	 klimatické	
zmeny.	 Podiel	 skládok	 na	 klimatických	
zmenách	 nie	 je	 vôbec	 zanedbateľný.	
Samotný	 metán	 sa	 podľa	 vedcov	 na	
klimatických	 zmenách	 podieľa	 približne	

Na otázky o životnom prostredí, 
ochrane prírody a o všetkom, čo s 
tým súvisí, odpovedá RNDr. Peter 
Brunovský, PhD.

→Aké sú riziká nových skládok a 
dopady nezrekultivovaných skládok 
na životné prostredie?

	 Riziká	 nových	 skládok	
predstavujú	 pre	 človeka	 a	 prírodu	
množstvo	 hrozieb.	 V	 prvom	 rade	 sa	
jedná	 o	 znečistenie	 vody	 a	 pôdy.	
Oficiálne,	 tzv.	 zabezpečené	 skládky	
sa	 síce	 budujú	 na	 stabilnom	 a	 málo	
priepustnom	 podloží	 a	 podkladajú	
sa	 izolačnom	 vrstvou	 ílu	 a	 plastovou	
fóliou,	ani	 to	však	nemusí	stopercentne	
zabrániť	 úniku	 rôznych	 nebezpečných	

jednou	tretinou.
					Dopady	nezrekultivovaných	skládok	
na	životné	prostredie	môžu	nadobudnúť	
rozsiahle	 rozmery.	 Po	 naplnení	 úložnej	
kapacity	 skládky,	 t.	 j.	 jej	 zaplnení	 na	
projektovanú	úroveň,	je	potrebné	takúto	
skládku	bezpečne	uzavrieť	a	zrekultivovať	
jej	 povrch	 a	 svahy.	 Uzavretím	 skládky	
sa	 zastaví	 proces	 ukladania	 odpadu.	
Rekultiváciou	sa	dosiahne	jej	ekologický	
a	 bezpečný	 stav,	 aby	 uložené	 odpady	
neohrozovali	 životné	 prostredie	 a	
prípadné	povrchové	vody	boli	bezpečne	
odvádzané	mimo	skládky	a	neohrozovali	
jej	 stabilitu.	Najefektívnejším	opatrením	
na	 zmiernenie	 dopadov	 je	 proces	
revitalizácie.	 Tento	 stav	 sa	 dosiahne	
napr.	výsadbou	rýchlorastúcich	drevín	za	
účelom	 zníženia	 kontaminácie	 ťažkými	
kovmi	obsiahnutými	v	pôde.

RNDr.	Peter	Brunovský,	PhD.
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Paradoxom	 je,	 že	 jedna	 z	 jeho	 prvých	
viet	 o	Božom	kráľovstve	nebola	 lacnou	
reklamou:	„Nebojte	sa,	bude	vám	dobre,	
Boh	 sa	 o	 všetko	 postará,	 s	 úsmevom	
prídete	do	večného	života...“
Jeho	ohlasovanie	začalo	vetou:

„Robte pokánie, lebo sa priblížilo 
nebeské kráľovstvo.“

(Mt 4, 17)

Pokánie	 –	 negatívne	 a	 nepopulárne	
slovo,	ale	tak	dôležité	pre	prijatie	Boha	a	
pre	zmenu	ľudských	sŕdc.	Bez	priznania	
si	chýb,	bez	pokory	a	snahy	meniť	svoje	
ego,	 človek	 v	 živote	 veľa	 nedosiahne.	
Ježiš	 to	 vedel	 a	 dodal,	 že	 sa	 s	 jeho	
príchodom	 priblížilo	 Božie	 kráľovstvo.	
Priblížilo,	nie	nastolilo.	Boh	sa	približuje,	
ale	 nikomu	 nevnucuje.	 Neprichádza	
rozkazovať,	 strašiť,	prejavovať	politickú	
moc	a	manipulovať	s	človekom.	Vždy	to	
bola	tragédia	v	Cirkvi,	keď	to	niektorí	jej	
predstavitelia	nepochopili	 a	odklonili	 sa	
svojím	správaním	od	ducha	evanjelia.
Boh	 prichádza	 k	 človekovi	 s	 pozvaním	
k	 dialógu,	 priateľstvu	 a	 dôvere,	 aby	

Kristus Kráľ
Cirkevný rok, ktorý začína vždy 1. adventnou nedeľou, končí od roku 1925 
sviatkom Krista Kráľa. Je to aj pre nás možnosť zamyslieť sa nad zmyslom 
tohto sviatka.

KRÁĽOVSTVO INÝCH HODNÔT
Liturgia	 nechce	 týmto	 sviatkom	 sláviť	
návrat	 k	 cirkevnému	 triumfalizmu	 a	
pompéznosti,	hoci	aj	slovo	kráľovstvo	pre	
mnohých	ľudí	patrí	skôr	do	stredovekých	
čias	 kráľov	 a	 panovníkov.	 Pápež	
František	je	toho	jasným	dôkazom.	
Sviatok	 Krista	 Kráľa	 vychádza	 z	
biblického	rozhovoru	Ježiša	s	Pilátom.	V	
ňom	prvý	 a	 posledný	 raz	 o	 sebe	 Ježiš	
hovorí,	 že	 je	 kráľ.	 Zároveň	 dodáva,	
že	 jeho	 kráľovstvo	 nie	 je	 z	 tohto	 sveta	
a	 je	 postavené	 na	 iných	 hodnotách,	
ako	 svetské	 kráľovstvá.	 Nemá	 žiadnu	
armádu,	zbrane,	poddaných,	ani	žiadnu	
politickú	moc.
Dokonca	 navonok	 Ježiš	 vystupuje	
v	 evanjeliách	 ako	 bezmocný	 kráľ,	
potulný	kazateľ,	pre	niektorých	vyvrheľ,	
priateľ	mýtnikov	 a	 hriešnikov.	 Sila	 jeho	
kráľovstva	je	ukrytá	v	jeho	srdci,	v	 jeho	
láske	a	odpustení.

ŽIADNA LACNÁ REKLAMA
Jeho	 tajuplná	 sila	 začala	 priťahovať	
ľudí	k	nasledovaniu	jeho	štýlu	života	po	
celom	svete.

každý	z	nás	objavil	svoju	hodnotu,	svoje	
schopnosti,	 zmysel	 života	 a	 pravdu	 o	
živote	po	smrti.	Prichádza,	aby	nás	učil	
pocitu	zodpovednosti	pred	Božou	tvárou		
a	pred	Jeho	autoritou.	Bez	zodpovednosti	
pred	Bohom	človek	stráca	zodpovednosť	
pred	každou	autoritou.	Dôkazom	toho	je	
aj	náš	dnešný	politický	a	právny	svet.

SVIATOK PRE CELÝ SVET
To	bol	aj	jeden	z	dôvodov,	prečo	pápež	
Pius	XI.	v	roku	1925	vyhlásil	sviatok	Krista	
Kráľa	pre	celý	kresťanský	svet.	Bez	Krista	
a	 jeho	 vykupiteľskej	 obety	 by	 ľudstvo	
nemalo	 svoju	 budúcnosť,	 večný	 život,	
hodnotu	odpustenia	a	obetovania	sa	pre	
druhých,	plnosť	lásky	a	pokoja,	zdroj	sily	
a	odvahy	nežiť	len	pre	seba.	Milióny	ľudí	
pred	nami,	ktorí	boli	inšpirovaní	Ježišom,	
sa	 dokázali	 obetovať	 pre	 druhých	 vo	
svojich	rodinách,	v	spoločenskom	živote,	
na	 misiách	 a	 v	 charitatívnych	 dielach.	
Takto	sa	prejavovala	a	prejavuje	aj	dnes	
sila	 a	 moc	 Božieho	 kráľovstva,	 Božej	
prítomnosti	v	ľudských	srdciach,	hoci	to	
veľakrát	 tento	svet	nevidí	a	v	bulvárnej	
tlači	 sa	 o	 tom	 nepíše.	 Človek	 to	môže	
zažiť	 	 len	 vo	 svojom	 srdci,	 ak	 prijme	
Boha	 do	 svojho	 života	 bez	 strachu	 a	
predsudkov.	On	 prináša	 plnosť	 lásky	 a	
pokoja	a	to	vám	aj	ja	zo	srdca	prajem.			

Andrej	Fordinál,	váš	farár

Medulienka je moja láska Megakoncert

	 	 	 	 	Spolu	so	svojimi	dvoma	kolegami	-	
Peťom	 Preložníkom	 na	 klavír	 a	 Ďuri	
Burianom	 na	 gitaru	 predstavil	 svoje		
najväčšie	i	menej	známe	hity.	I	keď	Paľo	
Hammel	 nepatrí	 už	 medzi	 najmladších	
spevákov,	 na	 jeho	 koncerte	 bolo	 vidieť	
hádam	 všetky	 vekové	 kategórie,	 od	
malých	detí,	ktoré	si	vpredu	podupkávali	
po	zrelých	fanúšikov.
Jednoznačne	 najväčší	 úspech	 zožala		
pieseň	 Medulienka	 spolu	 s	 pesničkou	
ZRPŠ,	 ktorú	 nám	 muzikanti	 museli	
zahrať	až	dvakrát.	Keďže	nám	po	 tejto	
pesničke	 sliny	 tiekli	 až	 po	 zem,	museli	
sme	 uhasiť	 smäd	 v	 obľúbenom	 bare	
neďaleko	domu	kultúry.	
Musím	 uznať,	 že	 chlapcom	 to	 ladilo	
a	 koncert	 nás	 preniesol	 do	 našich	
školských	 čias.	 Ďakujeme	 a	 tešíme	 sa	
na	ďalšiu	návštevu.

Mgr.	Kristína	Kurcová

Aj s touto piesňou prišiel v polovici 
októbra do Gbelov Paľo Hammel. 
Pricestoval aj s Cirkusom Leto či  
legendárnymi piesňami ako: Vždy, 
keď pília krásny strom či Čo sa 
stane, keď ju pobozkám.

INEKAFE

SANCHEZ	AMSTERDAM
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Na slovíčko s intarzistom
Keď počujeme slovo intarzia, málokto vie, že sa jedná o pedantnú prácu s 
drevom formou skladania rôznych druhov farieb. Práve tejto činnosti, no 
aj mnohým ďalším sa venuje Alexander Kollár st., ktorého sme navštívili 
priamo doma a obklopení jeho prácami sme mu dali zopár otázok.

- Pán Kollár, kto a kedy Vás priviedol 
k práci s drevom?
- Od mladosti rád kreslím a chcel som 
vyjadriť vzťah k prírode a prostrediu. 
Od začiatku som mal rád drevo, čo 
som zažil u starých rodičov, u deda na 
Smolinskom. Robili sa „porýska“ do 
motýk a iné potrebné práce a tak som i 
ja začal robiť z dreva, spočiatku rôznych 
panáčikov.
Potom prišla škola, ustala práca s 
drevom, ale kreslil som stále, aj na 
strednej škole. Tam začala láska aj 
k fotografovaniu. Cez ňu sa o to viac 
prehĺbil vzťah ku kresleniu.
Prelom prišiel počas vojenčiny, keď som 
sa stretol s kamarátmi, ktorí sa venovali 
pravej intarzii – t.j. práci z rôznymi druhmi 
dreva. Koncom 80-tych rokov som začal 
robiť s drevom. Išlo o tzv. hrubú intarziu z 
dosák a drevo som začal farbiť liehovou 
farbou na drevo. Medzi prvé výtvory 
patrí dyhová intarzia – napríklad gbelský 
kostol. Išlo takpovediac o vlastný štýl. 
Robím to tak, ako si to vymyslím. 

- Ktorý druh dreva je najvhodnejší na 
vyrezávanie?
- Niektoré práce robím rád z mäkkého a 
niektoré z tvrdého dreva, no využívam 
takmer všetky druhy dreva, no 
intarziu nekombinujem s inými druhmi 
materiálov.

- Čo všetko potrebuje človek, ak by 
chcel začať s takýmito koníčkami?
- V prvom rade trpezlivosť, vzťah ku 
kresleniu. Ja mám rád sakrálne stavby. 
Najskôr to nafotografujem, potom 
nakreslím, skopírujem na pripravené 
drevo, pomaly ho vyrezávam a súčasne 
morím. Potom sa poskladá naspäť, otočí 
a nalepí. Znie to jednoducho, ale všetko 
potrebuje svoj čas.

- Čo rodina na Vaše koníčky?
- Rodina si zvykla na tento môj koníček. 
Ja to robím už 40 rokov. Robil som v 
Gbeloch, mal som šťastie na prácu a 
preto i na koníčky som mal dosť času. Je 
to zrejme uponáhľanou dobou, no zatiaľ 
nikto z rodiny nemá vzťah k podobnému 
koníčku.

- Čomu sa ešte vo voľnom čase 
venujete? 
- Som v holíčskej skupine Genesis a ja v 
rámci klubu fotografujem a  vystavujem 
obrázky z intarzie. Môj koníček je pre mňa 
úžasný relax. Čo by som robil? Sedel u 
televízora? Strávim v dielni niekedy aj 12 
hodín denne, dávam do toho svoje srdce, 
spomienky, túžby. Námety, čo robím, idú 
dľa ročného obdobia, no teraz by som 
chcel spraviť obrázok Vlkolínca.

Mám rád umenie, turistiku, zbieram 
zaujímavé veci, ktoré ma často vnárajú 
do spomienok na pekné zážitky a 
rozumne strávené chvíle s rodinou alebo 
priateľmi.

Za	rozhovor	ďakuje
Mgr.	Slavomír	Brutovský

Pri vstupe do areálu futbalového štadióna 
zo zadnej strany bolo do križovatky 

umiestnené nové zrkadlo.

Základná škola sa zapojila do internetového hlasovania o 
novú počítačovú učebňu. Podporiť ju môžete na

www.nanovylevel.sk  ĎAKUJEME.

JEDNOU 
VETOU
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•	 V	 tomto	 roku	 si	 naftový	 priemysel	 na	
Slovensku	pripomína	105	rokov	odvtedy,	
čo	sa	po	úspešných	čerpacích	skúškach	
začala	v	bývalom	Rakúsko-Uhorsku	po	
prvý	 raz	 priemyselne	 ťažiť	 ropa.	 Rok	
2018	 je	spojený	s	oslavou	105.	výročia	
prieskumu	 a	 ťažby	 uhľovodíkov	 na	
Slovensku	 a	 45.	 výročia	 podzemného	
skladovania	 zemného	 plynu	 na	 našom	
území
•	Spoločnosť	NAFTA	a.s.	sa	aj	 v	 tomto	
roku	 v	 dňoch	 6.	 –	 8.	 februára	 už	 po	
šiestykrát	 predstavila	 na	 prestížnom	
medzinárodnom	 veľtrhu	 v	 nemeckom	
Essene,	 ktorý	 je	 profesionálnym	
podujatím	 s	 veľkým	 potenciálom	 na	
nové	obchodné	príležitosti	a	stretnutia	s	
odborníkmi	v	energetickom	priemysle.	
•	V	 júni	sme	už	 tradične	v	spolupráci	s	
Hasičským	 a	 záchranným	 zborom	 SR	
a	 prizvanými	 dobrovoľnými	 hasičskými	
zbormi	zorganizovali	cvičenie	banských	
záchranárov.	 Cvičenie	 sa	 realizovalo	 v	
zmysle	 Havarijného	 plánu	 spoločnosti	
a	opäť	potvrdilo	pripravenosť	banských	
záchranárov	a	ich	spoľahlivú	koordináciu	
so	 záchrannými	 zložkami,	 v	 prípade	
vzniku	krízovej	situácie.

NAFTA podporila aj projekt detskej univerzity
Ako každý rok, tak aj teraz spoločnosť NAFTA a.s. v spolupráci s mestom 
Gbely, pripravila pre bývalých naftárov stretnutie usporadúvané na ich 
počesť, úctu k ich veku a životnému dielu. Prítomným sa prihovorila, okrem 
primátora mesta a pána Kromerinského, aj pani Ida Nosková za spoločnosť 
Nafta a.s. Priblížila prítomným, čo nové sa v spoločnosti NAFTA a.s. udialo za 
ostatné obdobie. Uviedla:

•	 NAFTA	 a.s.	 pokračovala	 v	 spolupráci	
s	 partnerom	 CUB	 Energy	 na	 západnej	
Ukrajine.	 Ide	 o	 spoluprácu	 v	 rámci	
tzv.	 Užhorodskej	 licencie.	 V	 tomto	
prieskumnom	 regióne	 sa	 zrealizovali	
prieskumné	 práce	 s	 cieľom	 objavenia	
ekonomicky	 ťažiteľných	 zásob	
uhľovodíkov.	 Prvým	 krokom	 bol	 3D	
seizmický	 prieskum	 v	 rozsahu	 118	
km2.	Momentálne	odborníci	spoločnosti	
vykonávajú	 analýzu	 a	 interpretáciu	
získaných	seizmických	dát.	Na	východnej	
Ukrajine	NAFTA	prejavila	záujem	o	vstup	
do	spoločnosti	Yuzgas,	ktorá	sa	na	tomto	
území	 uchádza,	 o	 prieskum	 a	 ťažbu	
zemného	 plynu.	 Projekt	 v	 súčasnosti	
čaká	na	schválenie	ukrajinskou	vládou.	
•	 NAFTA	 a.s.	 prejavila	 tiež	 záujem	 o	
kúpu	 troch	 podzemných	 zásobníkov	 v	
nemeckom	 Bavorsku.	 V	 tejto	 súvislosti	
začiatkom	 marca	 podpísala	 zmluvu	 o	
predaji.	Transakcia	ešte	nie	je	ukončená	
a	podlieha	schváleniu.
•	 NAFTA	 a.s.,	 ako	 právoplatný	 držiteľ	
licencie	 Prieskumné	 územie	 Trnava,	
realizovala	3D	seizmické	merania	v	tejto	
oblasti	na	ploche	250	km2,	čo	predstavuje	
najväčšiu	 plochu	 3D	 seizmického	

merania	 na	 území	 Slovenska.	 Získané	
geologické	 dáta	majú	 trvalú	 hodnotu	 a	
budú	využívané	budúce	desaťročia.
NAFTA	 a.s.	 sa	 naďalej	 venuje	 i	
verejnoprospešným	 aktivitám,	 v	 rámci	
ktorých	podporuje	komunity,	ako	súčasť	
spoločenskej	zodpovednosti.
•	I	tento	rok	sa	naši	kolegovia	zapojili	do	
cyklistickej	súťaže	Do	práce	na	bicykli	a	
zúčastnili	sa	štafetového	behu	Od	Tatier	
k	Dunaju.	
•	 NAFTA	 a.s.	 sa	 v	 rámci	 svojich	
sponzoringových	 aktivít	 venovala	
rôznym	projektom	v	oblastiach,	v	ktorých	
pôsobí.	 Podporila	 nielen	 rekonštrukcie	
detských	 ihrísk,	obecných,	 zdravotných	
či	komunitných	centier,	ale	i	organizáciu	
kultúrnych,	spoločenských	a	športových	
aktivít.	Zamerala	sa	tiež	na	vzdelávacie	
projekty.	 Jedným	 z	 nich	 bola	 Detská	
naftárska	 univerzita,	 ktorá	 vzdeláva	
žiakov	 základných	 škôl	 o	 baníckych	
činnostiach.	

Milé	dôchodkyne,	milí	dôchodcovia,
v	 mene	 svojom,	 ale	 i	 vedenia	
spoločnosti,	 vám	 úprimne	 ďakujem	 za	
vašu	celoživotnú	prácu.	Buďte	ešte	dlhé	
roky	medzi	nami	šťastní	a	pokojne	užite	
život	 v	 kruhu	 svojich	 najbližších.	 Prešli	
ste	 jarou,	 letom	 života,	 nadišla	 jeseň.	
Nech	je	krásna,	pokojná	a	slnečná.

PhDr.	Ida	Nosková
špecialista	pre	ľudské	zdroje,	NAFTA	a.s.

	 Stretlo	 sa	 nás	 viac	 ako	
stotridsať	 	 v	 telocvični,	 kde	sme	žiakov	
rozdelili	do	trinástich	súťažných	skupín.	
Pre	žiakov	bolo	pripravených	12	rôznych	
tematických	 stanovísk,	 ku	 ktorým	 ich	
sprevádzali	naši	najstarší	žiaci.	U	hluchej	
klaviristky	 sa	 započúvali	 do	 známych	
rozprávkových	i	filmových	melódií.	Múdra	
sova	 mala	 nachystaných	 zopár	 otázok	
z	 jej	 kvízu	 a	 na	 stanovisku	 	 s	 názvom	
smrteľná	 olympiáda	 si	 žiaci	 zasúťažili	
v	 rôznych	 olympijských	 disciplínach.	
Pripravená	 bola	 aj	 Galéria	 obrazov,	
ktorá	sa	premenila	na	UV	miestnosť,	kde	
žiaci	 hľadali	 ukryté	 šifry	 na	 obrazoch.	
Krátke	 divadielko	 nám	 zahrali	 Cuky	 a	
Luky.	 Nemohla	 chýbať	 ani	 miestnosť	
plná	 zázračných	 balónikov	 a	 starý	
mních	 nás	 potrápil	 jeho	 hádankami.	 V	
čarodejníckej	komnate	žiakov	čakali	dve	

Tajomstvo ZUŠ-kárskej noci
Pondelok 29. októbra, posledný vyučovací deň pred začatím jesenných 
prázdnin, dušičiek či amerického sviatku Halloween, bol ideálnym
dátumom pre naše ,,zuš-kárske“ TAJOMSTVO NOCI.

čarodejnice	kuchárky,	ktoré	pripravovali	
dobroty	z	hadej	kože,	kostí	z	mamuta	a	
podobných	 špecialít,	 ktoré	 žiaci	 museli	
ochutnať.	 Hľadali	 sme	 číselné	 kódy	
ukryté	 v	 nekonečnej	 knižnici.	 Potrápilo	
nás	aj	skladanie	obrovských	puzzlí.	Na	
strašidelnom	 cintoríne	 sme	 si	 zahrali	
tekvicový	 golf.	 A	 naše	 putovanie	 po	
celom	areáli	školy	sme	zakončili	u	zelenej	
ropuchy.	Nádhernou	čerešničkou	na	torte	
bol	ohňostroj,	 ktorí	 si	 užili	 nielen	všetci	
žiaci,	ale	aj	učitelia.	Cieľom	tohto	nášho	
projektu	 bolo	 priblížiť	 žiakom	 zákutia	
školy,	ktoré	sú	im	skryté	a	užiť	si	priestory	
školy	aj	v	inom	než	vyučovacom	procese.	
Ďakujeme	 všetkým	 zúčastneným	
žiakom	 	 za	 ich	 energiu	 a	 súťaživú	
náladu	a	všetkým	našim	kolegom,	ktorí	
nám	 pomohli	 ,,TAJOMSTVO	 NOCI“	
nielen	 zorganizovať,	 ale	 aj	 pohľadať.	
Poďakovanie	 patrí	 aj	 rodičom,	 ktorí	 sa	
nebáli	zveriť	nám	ich	deti.	Ráno	sme	sa	
zobudili	 síce	unavení,	ale	plní	zážitkov,	
na	 ktoré	 nikdy	 nezabudneme.	Dúfame,	
že	v	budúcom	školskom	roku,	či	možno	
aj	skôr,	nás	bude	ešte	viacej!

Lukáš	Jureňa
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ČO:	 	 korčuliarsky	 kurz	○	KTO: žiaci	 6.	
ročníka/	55	žiakov	○	KEDY:	22.10	-	24.	
10.	2018	○	KDE:	zimný	štadión	Hodonín	
○	PREČO:	máme	radi	pohybové	aktivity,	
chceme	sa	 telesnú	učiť	aj	netradične	a	
„ulejeme	 sa	 z	 klasického	 vyučovania“	
☺	AKO: boli	sme	rozdelení	do	štyroch	
skupín	 →	 úplní	 začiatočníci,	 mierne	
pokročilí,	 pokročilí	 a	 „profíci	 na	 ľade“.	
Začínali	 sme	 rozcvičkou	 na	 ľade	
(niektorým	 veľmi	 pomohli	mantinely☺),	
pokračovali	 sme	 rozjazdením,	 a	 potom	
nasledoval	 riadny	 výcvik	 →	 jazda	
vpred,	 jazda	 s	 drepom	 (aj	 v	 drepe),	
nácvik	 pádov	 (vedieť	 správne	 spadnúť	
je	 dôležité	 ☺),	 slalom,	 „tzv.	 cibuľky	
vpred	aj	vzad“,	technika	brzdenia,	jazda	

Základná škola „u ľadu“
vzad,	 jazda	 s	 prekladaním	 nôh,	 jazda	
s	 hokejkou,	 rôzne	 štafetové	 aktivity,	
naháňačky	a	na	 záver	 spoločné	FOTO	
v	podobe	SLNIEČKA.	○	ZÁVER:	Všetci	
účastníci	 kurzu	 zvládli	 tieto	aktivity	 bez	
úrazu	 a	 skupina	 úplných	 začiatočníkov	
dokázala	 všetkým,	 že	 ich	 snaha	 –	 v	
duchu	hesla	NIKDY	SA	NEVZDÁVAJ	A	
ĽAD	NÁS	NEPREMÔŽE	 –	 sa	 vyplatila	
a	 ich	 „	 bližšie	 zoznamovanie	 sa	 s	
povrchom	ľadovej	plochy“	sa	obmedzilo	
na	 úplné	 minimum,	 pričom	 dokázali	
ostatných	 udivovať	 rôznymi	 variáciami	
korčuliarskych	póz.	
JEDNODUCHO	 BOLI	 SME	 VŠETCI	
SUPER!	☺
Vyučujúci TSV + žiaci 6. A,B,C

	 100.	 výročie	 vzniku	
Československej	 republiky	 sme	 si	
pripomenuli	aj	v	základnej	škole.	Najskôr	
sa	 s	 témou	 detailne	 zoznámili	 naši	
deviataci	 na	 hodinách	 dejepisu.	 Potom	
si	tému	rozdelili	na	desať	častí,	pripravili	
si	k	nej	fakty,	kostýmy	a	zaujímavosti.	V	
pondelok	29.10.	zaujali	svoje	miesta	po	
celej	 škole	 a	 krátkymi	 vstupmi	 priblížili	
postupne	všetkým	triedam	2.stupňa	život	
M.R.Štefánika,	T.G.Masaryka	a	udalosti	
súvisiace	so	vznikom	republiky.	Žiaci	sa	
zaujímavou	formou	dozvedeli,	kde	všade	
Štefánik	 cestoval,	 kde	 je	 pochovaný	
alebo	že	Masarykov	rodokmeň	siaha	až	
do	Gbiel.

Mgr.	Mária	Jureňová

Výročie republiky
hravou formou

Deň materských škôl
	 V	 podvečer	 6.	 novembra	 sa	
stretli	 rodičia	 s	 deťmi	 a	 učiteľmi	 pred	
Kostolom	svätého	Michala	v	Gbeloch	pri	
príležitosti	 oslavy	dňa	materských	škôl,	
ktorá	sa	konala	na	počesť	Márie	Terézie	
Brunswickovej	 -	 zakladateľky	 prvej	
detskej	 opatrovne	 založenej	 na	 území	
Slovenka	v	roku	1829	v		Banskej	Bystrici.	
Spoločnú	 prechádzku	 od	 kostola	 do	
areálu	materskej	školy	sme	si	spríjemnili	
a	zároveň	si	posvietili	na	cestu	zažatými	
lampiónmi	v	ruke.	Na	záver	sme	vypustili	
na	oblohu	jeden	lampión	šťastia	s	tajným	
prianím	–	stretnúť	sa	aj	budúci	rok.

Kolektív	MŠ	Gbely

Je	 určený	 na	 výučbu,	 keďže	 sa	 v	 ňom	
nachádza	 sedenie	 pre	 žiakov,	 katedra	
pre	 učiteľa	 aj	 tabuľa.	 Na	 niekoľkých	
náučných	 tabuliach	 sa	 žiaci	 dozvedia	
zaujímavosti	 o	 faune	 a	 flóre	 nášho	
okolia,	 jedna	 tabuľa	 je	 venovaná	 téme	
odpadu,	nechýba	ani	pocitový	chodník.	
Celý	priestor	 je	uzatvorený	a	 je	posiaty	
rastlinami	 a	 bylinami,	 každá	 so	 svojím	
názvom,	 model	 úľa	 pomôže	 žiakom	
nazrieť	do	tajomstiev	života	včiel.	

Z úspešného projektu cezhraničnej spolupráce zrealizovanej z projektu „3E
- Morava Nature“ vznikol v našej škole krásny oddychovo-náučný priestor.

Zóna	bude	určená	aj	na	oddych	počas	
prestávok	 a	 v	 budúcnosti	 tu	 plánujeme	
osadiť	hracie	prvky,	ktoré	spestria	pobyt	
žiakov	v	školskom	klube.

Mgr.	Dávid	Jureňa,	riaditeľ	školy

Envirotrieda - nová pýcha našej školy 

Vianočný príbeh žiakov materskej 
školy sa uskutoční v utorok 

18.12.2018 v Dome kultúry Gbely.
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	 Testovanie	 bolo	 rozdelené	
do	 štyroch	 cyklov	 a	 bolo	 	 zamerané	
na	 fyzické	 schopnosti	 jednotlivých	
žiakov	–	 rýchlosť,	dynamiku,	ohybnosť,	
obratnosť,	 výdrž,	 schopnosť	 ofenzívy	
alebo	defenzívy	v	rámci	herných	činností	
jednotlivca	i	skupiny,	psychickú	odolnosť	
pri	 náročnejších	 fyzických	 aktivitách.	
Výsledkom	 testovania	 bude	 celkový	
súhrn	schopností,	teda	na	aké	športové	
činnosti	 má	 dieťa	 predpoklady,	 a	 ktoré	

Prváci testovanie zvládli

činnosti	 treba	 zlepšovať	 vhodným	
výberom	 cvikov	 na	 hodinách	 telesnej	
výchovy	a	cvičením	v	rámci	pohybových	
aktivít	doma	 i	počas	krúžkovej	činnosti.	
Toto	 testovanie	 sa	 opätovne	 uskutoční	
v	 treťom	 ročníku,	 keď	 už	 bude	 môcť	
učiteľ	 i	 rodič	vedieť	porovnať	 jednotlivé	
výsledky	a	zlepšenie	alebo	stagnáciu	v	
danej	oblasti	fyzických	schopností.	
Môžeme	 konštatovať,	 že	 obe	 prvácke	
skupiny	–	1.	A	aj	1.	B	zvládli	testovanie	

výborne.	Vzájomne	sa	podporovali,	tešili	
sa	z	jednotlivých	aktivít,	pozorne	počúvali	
príkazy	–	nebolo	treba	opätovne	upútavať	
ich	pozornosť,	všetko	hneď	pochopili,	za	
čo	 patrí	 vďaka	 aj	 vyučujúcim	 telesnej	
výchovy	v	prvom	ročníku.
Veľkou	oporou	boli	deťom	aj	pomocníci	z	
radov	deviatakov,	ôsmačiek	a	siedmakov,	
ktorí	našich	prváčikov	sprevádzali	počas	
všetkých	aktivít.	
Žiadne	dieťa	nebolo	„demotivované“,	že	
nevyhralo,	lebo	na	rozdiel	od	klasických	
súťaží	v	testovaní	nešlo	o	stupne	víťazov,	
ale	deti	ho	vnímali	ako	spoločnú	hru.	
My,	 sami	 učitelia	 telesnej	 výchovy,	
sme	 mali	 trocha	 obavy	 zo	 zvládnutia	
testovania,	 ale	 napokon	 sme	 boli	
milo	 prekvapení	 z	 prístupu	 i	 výkonov	
jednotlivých	 detí.	 Škoda	 len,	 že	 v	
niektorých	prípadoch,	najmä	vo	vyšších	
ročníkoch,		sa	stretávame	zo	strany	detí	
a	následne	aj	 ich	rodičov	s	nezáujmom	
o	 pohybové	 aktivity	 s	 celkovým	
oslobodením	 od	 povinnej	 telesnej	
výchovy.

Vyučujúci	telesnej	výchovy

	 V	 tomto	 roku	 je	 to	XXII.	 ročník	
a	 prvý	 pretek	 sa	 konal	 10.11.2018	
v	 Jablonici,	 kde	 sa	 súťažilo	 v	
stopách	 a	 poslušnosti.	 Na	 pretek	 sa	
zaprezentovalo15	 pretekárov.	 Okrem	
Záhorákov	tu	boli	pretekári	z	Bratislavy,	
Senca,	od	Trnavy,	od	Púchova.
Za	kynologický	 klub	Gbely	 sa	 zúčastnil	
Ján	 Okasa	 s	 nemeckým	 ovčiakom	
ZaunVlady-Sal,	ktorý	pretekal	v	kategórii	
SVV1.	 Pretek	 posudzujú	 kvalifikovaní	
rozhodcovia	 Zväzu	 športovej	 kynológie	
Slovenskej	 republiky	 a	 cviky	 hodnotia	
podľa	 skúšobného	 poriadku	 platného	 v	
Slovenskej	 republike,	 ktorý	 platí	 aj	 pre	
majstrovské	 preteky.	 Náš	 pretekár	 Ján	
Okasa	 sa	 umiestnil	 na	 piatom	 mieste.	
Na	 pretekoch	 Záhoráckej	 zimnej	 ligy	
kynológov	 navzájom	 súťažia	 pretekári	
s	 rôznymi	 kvalifikačnými	 skúškami,	
tak	 spolu	 súťažia	 pretekári	 s	 vyššími	

Gbelský kynológ na Záhoráckej zimnej lige
Záhorácka zimná liga kynológov (ZZLK) je seriál štyroch pretekov v ročníku, 
z čoho je každý na inom cvičisku a prebieha v mesiacoch november až 
február nasledujúceho roka.

skúškami,	 ale	 aj	 začiatočníci.	 Je	 to	
dobré	pre	divákov,	ale	aj	pre	pretekárov,	
lebo	 preteky	 v	 zimnom	 období	 sú	 tieto	
ojedinelé	 a	 pretekár	 má	 možnosť	
porovnať	 vykonanie	 svojich	 cvikov	 s	
inými	 pretekármi,	 ktorí	 majú	 vyššiu	
kvalifikačnú	 skúšku.	 Ján	 Okasa	 sa	
zúčastňoval	pretekov	v	predchádzajúcich	

ročníkoch	a	dúfam,	že	bude	pokračovať	
nielen	 v	pretekoch	XXII.	 ročníka	ZZLK,	
ale	 aj	 v	 ďalších	 rokoch.	 Je	 však	 na	
Kynologickom	 klube	 v	 Gbeloch,	 aby	
pripravil	aj	ďalších	pretekárov.
XXII.	 ročník	 ZZLK	 bude	 pokračovať	
1.12.2018	 stopárskym	 pretekom	
v	 Skalici,	 26.1.2019	 obranárskym	
pretekom	 v	 Smolinskom	 a	 23.2.2019	
obranárskym	 pretekom	 v	Gbeloch,	 kde	
bude	 zároveň	 záverečné	 vyhodnotenie	
XXII.	ročníka.																			Ján	Bolebruch

V dňoch 26.10. a 29.10.2018 sa v našej základnej škole uskutočnilo 
testovanie fyzických schopností prvákov.
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Naftárom sa zatiaľ celkovo darí 

	 Po	otvorení	novej	šachovej	sezóny	sa	rozbehli	ďalšie	
kolá	 a	 program	 naftárov	 doplnila	 aj	 súťaž	 5.	 ligy,	 ktorá	 sa	
hrá	 pod	 hlavičkou	 senického	 a	 skalického	 okresu.	 V	 3.	 lige	
sú	 zatiaľ	Gbelania	 bez	 prehry.	 V	 druhom	domácom	 zápase	
po	 sebe	 zdolali	 hosťujúcu	 Modranku.	 Následne	 v	 3.	 kole	
uhrali	 na	 horúcej	 palubovke	 CVČ	 Senica	 výbornú	 remízu,	
siahali	 však	aj	 na	 víťazstvo.	V	4.	 lige	 to	boli	 2	 víťazstvá	po	
sebe.	Najskôr	Gbely	na	svojej	pôde	tesne	zdolali	Chtelnicu	a	
ďalšie	3	body	potvrdili	suverénnym	výsledkom	v	Kopčanoch.	
V	5.	lige	sa	zatiaľ	chlapcom	nedarí.	V	1.	kole	prehrali	nádejné	
stretnutie	s	Holíčom	a	v	2.	kole	mali	zase	dobrú	východiskovú	
pozíciu	s	Borským	Mikulášom.	Toto	stretnutie,	ktoré	sa	hralo	
v	 náhradných	 priestoroch	 obce	 Bílkove	 Humence,	 však	
nakoniec	nezvládli.	Výsledky	družstiev:	
3.	liga:	 2.	kolo	Gbely	„B“	–	Modranka	 			5	:	3
								 3.	kolo	CVČ	Senica	–	Gbely	„B“	 			4	:	4
4.	liga:	 2.	kolo	Gbely	„C“	–	Chtelnica	 			3	:	2
							 3.	kolo	Kopčany	–	Gbely	„C“	 			1	:	4
5.	liga:	 1.	kolo	Gbely	„D“	–	Holíč	„C“	 1,5	:	3,5
								 2.	kolo	Borský	Mikuláš	–	Gbely„D“				3	:	2

Gbelania na 64 poliach

	 Miestenku	na	túto	mimoriadnu	udalosť	si	zabezpečili	
aj	hasičky	z	Gbelov,	víťazky	Záhoráckej	hasičskej	 ligy	2018.	
V	 tomto	 roku	 sa	 Super	 pohár	 konal	 v	 Čadci	 za	 účasti	 68	
hasičských	 družstiev	 v	 kategórii	 žien	 a	mužov.	Aj	 keď	 sme	
nemali	veľké	ambície	na	popredné	miesta,	nakoľko	pravidlá	
tejto	súťaže	dievčatám	zobrali	ich	silné	zbrane,	z	ktorých	ťažili	
v	ZHL	(	použitie	sklopných	terčov	namiesto	nástrekových	a	tiež	
použitie	 športových	 hadíc	 –	 s	menším	 priemerom	namiesto	
klasických),	chceli	sme	ukázať	pekný	útok	s	dobrým	časom.	
Myslím,	že	toto	sa	podarilo	splniť	a	dievčatá	spravili	prvý	útok	s	
časom	20,93	s	a	druhý	útok	sa	im	podarilo	ešte	o	niečo	vylepšiť	
na	20,68	s.	Tento	výsledok	nám	stačil	na	celkové	24.	miesto,	
ale	určite	im	to	dalo	novú	skúsenosť	a	snáď	aj	motiváciu	do	
ďalšej	sezóny.	Na	prvom	mieste	sa	umiestnili	ženy	z	Dežerice-	
Vlčkovo	s	časom	17,09	s	a	muži	zo	Stupného	s	časom	13,96	
s.	 Za	 reprezentovanie	 nášho	 zboru	 a	mesta	Gbely	 im	 patrí	
veľké	poďakovanie,	rovnako	mestu	Gbely	aj	našim	hasičom,	
ktorí	pomohli	so	zabezpečením	účasti	na	tejto	súťaži.	

Ing.	Boris	Mikuš

Slovenský Super pohár
Na tejto celoslovenskej udalosti majú česť súťažiť len tie 

najlepšie tímy z jednotlivých líg z celého Slovenska. 
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SPOLOČENSKÁ KRONIKA
NARODENÉ DETI:

Samuel Brezovský, Ema Macánková, Juraj Švrček
Erik Uhrinec, Adam Filip, Karolína Baumgartnerová  

Aneta Veselá

OPUSTILI NÁS:
Anton Hájek (82r.), Eva Horváthová (83r.),

Anna Chovancová (81r.), Mária Kovalovská (84r.),   
Ľudmila Macánková (88r.), Mária Mlčochová (86r.)

Jozef Nemšovský (86r.), Ing. Milan Vachálek CSc. (77r.)
Anna Vlková (96r.)

MANŽELSTVÁ:
Gabriel Polach – Miroslava Neubellerová

Ľubomír Oravec – Iveta Komorná
Ján Šperger – Dana Tomečková

JUBILANTI - NOVEMBER 2018:
Alena Huszárová, Helena Juráčková, Vilma Knotková, 

Stanislav Kovář, Jana Labudová, Oľga Maďaričová
Emília Pavelková, Ján Volek, Milan Novák, Ľudovít Pecha

Stanislav Pecha, Oľga Petránková, Oľga Poláková,
Angela Ružičková, Matej Horný, Drahomíra Lorencová

Ján Vlk, Ferdinand Macánek, Anna Morávková,
Otília Konečná, Viliam Žák, Vilhelmína Gálová, Ignác Krídl
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	 Gbelskí	 muži	 jednoznačne	
dominovali	 v	 jesennej	 časti	 súťaže	 a	
prezimujú	na	zaslúženom	prvom	mieste.	
Na	druhý	Radimov	majú	sedem	bodový	
náskok.	Z	dvanástich	zápasov	jedenásť	
vyhrali	 a	 len	 raz	 prehrali.	 Súperom	
uštedrili	 46	 gólov	 (najviac	 zo	 všetkých	
mužstiev)	 a	 dostali	 len	 8	 (najmenej	 zo	
všetkých	 mužstiev).	 Dominik	 Nemec	
vedie	tabuľku	strelcov,	na	konte	má		21	
presných	zásahov.
Aj	hráči	dorastu	 (U19)	nezaostávajú	za	
mužmi.	 Deväť	 víťazstiev,	 dve	 remízy	 a	
tri	prehry	 im	v	konečnom	súčte	vyniesli	
29	 bodov	 a	 priebežné	 druhé	miesto.	 V	
tabuľke	 majú	 prvé	 tri	 mužstvá	 zhodný	
počet	 bodov,	 líšia	 sa	 len	 v	 počte	
strelených	 a	 obdržaných	 gólov.	 Na	 jar	
bude	 zaujímavé	 sledovať	 boje	 o	 prvé	

Zhrnutie jesennej futbalovej časti súťaže
miesto.	 Martin	 Macánek	 (11	 gólov),	
Jerguš	 Škápik	 (10	 gólov)	 a	 Ladislav	
Kalay	 (8	 gólov)	 sú	 v	 prvej	 desiatke	
najlepších	strelcov.
V	 kategórii	 žiaci	 (U13	 a	 U15)	 chýbajú	
hráči.	 Nedostatok	 príslušnej	 vekovej	
kategórie	 sa	 kompenzoval	 hráčmi	
nižších	 vekových	 kategórií.	 Za	 starších	
žiakov	tak	hrávala	veľká	skupina	hráčov,	
ktorá	 patrila	 do	 mladších	 žiakov,	 za	
mladších	 žiakov	 zasa	 hráči	 prípravky.	
Toto	rozdelenie	sa	odrazilo	aj	v	tabuľke.	
Starší	žiaci	vyhrali	štyri	a	prehrali	sedem	
zápasov.	 V	 tabuľke	 sa	 nachádzajú	 na	
ôsmom	 mieste	 z	 možných	 dvanástich.	
Mladším	žiakom	sa	darilo	menej,	nakoľko	
vyhrali	len	dva	zápasy.	V	tabuľke		sú	na	
predposlednom	mieste.	
Prípravka	 (U11)	 vyhrala	 na	 jeseň	

sedemkrát	 a	 len	 raz	 prehrala.	 Podarilo	
sa	 jej	 získať	 21	 bodov,	 čo	 stačí	 na	
druhé	mieste.	Na	prvý	Moravský	Svätý	
Ján	 stráca	 3	 body,	 no	 nie	 kvôli	 vyššie	
spomínanej	 prehre,	 ale	 kvôli	 tomu,	 že	
odohrala	o	zápas	menej.	Roman	Horný	
vedie	 tabuľku	 strelcov	 so	 46	 presnými	
zásahmi.	 Prvú	 päťku	 najlepších	
kanonierov	 uzatvára	 Patrik	 Pálka	 (27	
gólov).	
Hráči	 predprípravky	 (U9),	 ktorí	 doteraz	
nehrávali	žiadnu	súťaž,	ukázali,	že	s	nimi	
treba	 počítať.	 Zimovať	 budú	 na	 treťom	
mieste	 vďaka	 šiestim	 výhram	 a	 dvom	
remízam.	 Matúš	 Papánek	 (29	 gólov),	
Šimon	 Krchňavý	 (23	 gólov)	 a	 Michal	
Pálka	 (22	 gólov)	 sú	 v	 prvej	 desiatke	
najlepších	strelcov.

Mgr.	Eva	Volková

					Pilates	cvičenie	
je	 vhodné	 pre	
každého,	 kto	
chce	 urobiť	 pre	
seba	 niečo	 dobré.	
Všetky	 cviky	 sú	
odporučené	 a	

vykonávané	 pod	 odborným	 dohľadom	
a	 na	 základe	 individuálneho	 prístupu.	
Každý	 cvičí	 podľa	 svojich	 možností	 a	
schopností.	Dozviete	sa,	prečo	sú	cviky	
na	 vnútorné	 svalstvo,	 hlavne	 brušné	 	 -	
(jadro	tela)	-	také	dôležité.	

Pilatesom ku zdraviu
Tí,	ktorí	 toto	cvičenie	 lepšie	spoznali	 	 -		
hlavne	 ženy	 -	 a	 cvičia	 v	 našom	meste	
už	 osem	 rokov,	 ho	 berú	 ako	 zábavu	
a	 príjemný	 relax.	 Majú	 pružnejšie	 a	
štíhlejšie	 telá,	 cítia	 sa	 vitálnejšie	 a	
hlavne	zdravšie.	Cvičenie	ponúka	získať	
kontrolu	 nad	 vlastným	 telom.	 Posilňuje	
imunitu,	 spevňuje	 vnútorné	 svalstvo,	
čím			zbavuje		bolestí	kĺbov	a		chrbtice,	
ku	ktorej	sa	 	často	správame	nežičlivo.	
Aj	 preto	 asi	 každého	 v	 priebehu	 života	
bolel	chrbát	-	a	nie	raz.	V	prípade	bolestí	
ľudia	 siahajú	 najmä	 po	 analgetikách,	

čiže	po	liekoch	proti	bolesti.	To	však	nie	
je	 riešením	 príčiny	 problémov,	 pretože	
lieky	 proti	 bolesti	 poskytujú	 síce	 úľavu,	
ale	len	na	chvíľu.		Bolesť	pretrváva.
	 	 	 	 	Prečo	si	 teda	neurobiť	 trojmesačnú	
„pilates	 kúru“	 venovanú	 chrbtici	 a	
samému	 sebe?	 Dopriať	 svojim	 svalom	
a	nervom	potrebnú	výživu,	 regeneráciu	
a	spevnenie.	Tabletky	sú	 len	dočasnou	
záležitosťou.	Cvičenie	pilatesu		sa	však	
môže		stať	riešením	proti	bolesti	chrbtice	
a	kĺbov	na	celý	život.	Vyskúšajte!	Cvičíme	
aj	v	Gbeloch	každý	pondelok	a	štvrtok	v	
telocvični	 ZUŠ	Gbely.	Viac	 informácií	 v	
inzertnej	časti.	

Bc.	Mária	Macánková

Piatkové predhodové odpoludnie 
už tradične patrilo tenisu a záveru 
tenisovej sezóny.
 Priaznivci	gbelského	tenisu	prišli	
svojou	 účasťou	 podporiť	 tohtoročných	
„staro-nových“	 šampiónov	 Maroša	
Bolebrucha	 a	 Jana	 Hrabovského.	 Tí	
divákom	 naservírovali	 poriadnu	 dávku	
napätia.	Dlhoročnému	favoritovi	v	prvom	
sete	nestačil	ani	náskok	5:1	a	jeho	súper	
hru	otočil.	V	ďalších	setoch	sa	Marošovi	
podarilo	 napraviť	 úvodné	 zaváhanie	 a	
stavom	 6:7,	 6:3,	 6:3	 si	 zaistil	 svoje	 9.	
víťazstvo	v	rade,	14.	celkovo	a	odniesol	
si	 domov	 natrvalo	 víťazný	 „putovný“	
pohár.	
Myslím,	 že	 finálový	 zápas	 bol	 skvelým	
zakončením	 vydarenej	 sezóny.	 Rád	 by	
som	 sa	 poďakoval	 všetkým	 hráčom	 za	
ich	skvelé	výkony	a	už	teraz	s	napätím	
očakávam	začiatok	GTL	2019!																																																												

Peter	Petrovič

Záver Gbelskej tenisovej ligy
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KOVOŠROT VAŠIN, s.r.o.
(Gbely – objekt tehelne)

-	Výkup	kovového	odpadu	a	farebných	kovov
-	Výkup	a	zber	autovrakov,	doklad	o	likvidácii

K	dispozícii	nájazdová	váha	(40t)
Otvorené:	UT–PI:10.00-16.00	SO:9.00-12.00

Výkup	papiera	(časopisy	a	noviny)
na	prevádzke	Čáry

0908 / 147888     0903 / 404138

TVORBA 
WEBSTRÁNOK

Ondrej Chocholáček 
0915 / 613 610
www.webon.sk

ŠENIGLA
NÁBYTOK NA MIERU

NÁVRH – VÝROBA – MONTÁŽ

www.nabytoksenigla.sk 
- Kuchynské zostavy, obývacie, 
spálňové zostavy, kúpeľňový a 

kancelársky nábytok, detské izby, 
šatníky, vstavané skrine.

KONTAKT: 0904 / 910 042

KOZMETICKÝ SALÓN 
FEMINA

Jana Švrčková, Naftárska 944 
ponúka:

kompletné kozmetické služby
JANSSEN Cosmetics ošetrenie 

pleti-
laser LASOCAR

Kontakt: 0904 / 572 184

PREDÁM 4-IZBOVÝ BYT 
na ulici Záhumenice
0903 / 965 409

KAMEROVÉ SYSTÉMY, 
ALARMY 

0903 / 486 477 
www.comptelplus.sk

PREDAJ A SERVIS PC 
REG. POKLADNICE,

TVORBA WEBSTRÁNOK
0903/486477   www.comptel.sk

OČNÁ OPTIKA
FREE-OPTIK 

Chcete	výborne	vidieť
aj	dobré	ceny?		

20% zľava na	rám.	
Petroveská	207,	Gbely		
Info@freeoptik.eu

Kontakt: 0902 / 357 067

MIROVE TORTY
A ZÁKUSKY

Domáca rodinná cukrárenská výroba
Miroslav Horinka

Torty a zákusky na rôznu príležitosť 
i všedný deň. 

Dovoz do Gbelov podľa dohody.
Tel: 0915 749 758

www.mirovetorty.sk
mail: miroslavhorinka@gmail.com

TEPOVANIE:
- automobilov
- sedačiek, kobercov...
Alžbeta Vlková, 0917 570 032

MASÁŽE
MARIANA VILČEKOVÁ

Info:	0905	/	896906

ŽALÚZIE, ROLETY,  SIEŤKY          
MONTÁŽ a OPRAVY                     

0903 463 904

realitný	maklér
Andrej Horinka
Realitné	služby	na	

profesionálnej	úrovni,
garantujeme	kompletný	realitný	

servis.
Ak	potrebujete	predať	alebo	

kúpiť	nehnuteľnosť,	kontaktujte	
ma	na	tel.	0904/833728

PREDÁM VINOHRAD 
aj s chatou v záhradkárskej osade 

v Gbeloch. Cena dohodou.
0903 / 567 561
0918 / 334 817

Ponúkame priestor na dlhodobý PRENÁJOM 
ul.Štefánikova 476,Gbely.Vhodný pre 

kanceláriu,obchod.. s rozmerom 7x5m.
Info.0908 / 628 533

PREDÁM ŠTENIATKA 
jazvečík čierny hladkosrstý

0903 / 642 372

STOLÁRSTVO
Juraj	Trnka

prevádzka	Gbely	Piesky	1605	
prijme	stolára	na	výrobu	nábytku,	

bližšie	info	na	t.č.
0905 403 248

Vína	s	prívlastkami:	1,50€
Biele:	Rulandské	biele
Ružové:	Frankovka

Červené:	Frankovka	modrá
0904 / 580 780

 CVIČENIE PILATES
Cvičíme	každý	pondelok	a	štvrtok	
o	18.00	hodine	v	telocvični	ZUŠ	na		
ulici	Československej	armády.

Navyše		darček	!		-	Lymfodrenážna	
masáž	prístrojová		ku	trom		

zakúpeným	permanentkám	na	
cvičenie.	(trojmesačná	kúra)
Kontakt:	www.lymfostudio.sk				

info@lymfostudio.sk
Tel. 0911 / 660 211

Bc.	Mária	Macánková

Znenie tajničky z minulého čísla:
Človek nie je na starobu 
múdrejší, ale opatrnejší.

Výherca: Mária Machová
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DECEMBER V GBELOCH
Spoločenstvo don Bosco Gbely pozýva všetkých na futbalový 

turnaj Don Bosco Cup v sobotu 1. decembra 2018
o 12.00 hodine v telocvični ZUŠ Gbely. Pozývame všetky deti a 

rodičov. Prid‘te povzbudiť naše mužstvá.
Viac informácii a zapisovanie u pani katechétky Komornej.

Okresná organizácia Únie žien a mesto Gbely pozývajú na 
predajnú výstavu zákuskov Sladká ňedzela na Záhorí

dňa 2. decembra 2018 o 14.00 hodine v Dome kultúry Gbely.
Pre deti sú pripravené tvorivé dielne.

Mesto Gbely a SMM Gbely pozývajú všetkých do
Adventnej dedinky v piatok 7. decembra 2018 od 15.00 hodiny 
pri dome kultúry. Program nájdete na zadnej strane mesačníka 

Gbelan. Viac informácií: 034 / 6621 764

Šachové zápasy ŠK Nafta Gbely:
5. kolo:

4. liga: 16.12.2018 Gbely C - Skalica C (o 10.00 hodine)
6.kolo:

2. liga: 16.12.2018 Gbely - Skalica (o 10.00 hodine)

Mesto Gbely a SMM Gbely pozývajú všetkých
na Vianočný koncert dychovej hudby

Kumpanovi muzikanti, ktorý sa uskutoční v nedeľu
16. decembra 2018 o 16.00 hodine v dome kultúry.

Vstupné 7€. Dôchodcovia a deti 5€.

Základná škola s materskou školou Gbely pozýva na
Vianočný príbeh v podaní detí z materskej školy,
ktorý sa uskutoční v utorok 18. decembra 2018

o 16.00 hodine v Dome kultúry Gbely.
Vstupné ľubovoľné.

Základná škola s materskou školou Gbely pozýva na
vystúpenie žiakov 2. stupňa pod názvom

Dievčatko so zápalkami,
ktoré sa uskutoční v stredu 19. decembra 2018

o 17.00 hodine v Dome kultúry Gbely.

Základná umelecká škola Gbely pozýva na
Vianočný koncert žiakov ZUŠ Gbely.

Koncert sa uskutoční vo štvrtok 20. decembra 2018
o 17.00 hodine v Dome kultúry Gbely. Súčasťou koncertu

bude výstava výtvarných prác žiakov ZUŠ.

Spoločenstvo don Bosco pozýva na
Jasličkovú pobožnosť,

ktorá sa uskutoční v utorok 25. decembra 2018
o 15.00 hodine v rímskokatolíckom

farskom kostole v Gbeloch.

Spoločenstvo don Bosco organizuje kolednícku akciu
na pomoc deťom tretieho sveta pod názvom 
Dobrá novina, ktorá sa uskutoční v sobotu

29. decembra 2018. Záujemcovia, ktorí by radi prijali
koledníkov, sa môžu zapísať od 24. decembra v kostole.

Mesto Gbely a SMM Gbely pozývajú na
Silvester pre všetky generácie. Hrá hudobná skupina Senátor.

Informácie nájdete na druhej strane
žltého vkladacieho listu.
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Pridaním farbiva do suroviny možno novú fóliu farebne upra-
vovať a k vám sa znova dostáva vo forme žltého vreca –na 
odpad. Na výrobu 1 tony plastov sa spotrebuje až 2,5 tony 
ropy. Toto množstvo ropy je možné nahradiť 1,2 tonami zbe-
rových plastov. Pri takejto recyklácii dochádza k 97% úspore 
energií oproti výrobe z ropy. Ďalší dôvod, prečo sa oplatí od-
pad triediť a recyklovať.

Dnes si už mnohí z nás zvykli, že na začiatku mesiaca do-
stanú od svojej zberovej spoločnosti plastové vrecia určené 
na triedenie. No uvažovali ste niekedy nad tým, akú cestu 
podstúpi to vrece, ktoré sa naplní odpadom vo vašej domác-
nosti?
Všetko začína práve u vás doma. Pri správnom triedení kon-
čí v žltom vreci plastový odpad, akým sú PET-fľaše, obaly 
z pracích a čistiacich prostriedkov, ako i plastové sáčky a 
obaly. Zberová spoločnosť vezme zo žltých vriec vytriede-
né plasty, ktoré sa dotrieďujú na triediacej linke. Zo zmesi 
plastov putujúcej na páse sa vyberajú PET fľaše, fólie (medzi 
nimi i samotné žlté vrece) a ostatné druhy, keďže každý má 
špeciálne spracovanie.

Pracovníci z pásu vyhadzujú i nečistoty, ktoré do plastov ne-
patria. Roztriedené druhy plastov sa po pretriedení lisujú do 
balíkov a odvážajú na spracovanie k recyklátorom. Výsled-
kom recyklácie plastov býva tzv. regranulát, čo je vstupná 
surovina na výrobu nových plastov. Plasty sa totiž väčšinou 
vyrábajú z malých guľôčok materiálu (granulátu), ktorý sa zo-
hrieva a následne vytláča do foriem.

Regranulát je vlastne rovnaká vstupná surovina na výrobu 
plastu, ktorá však nebola vytvorená z ropy, ale z vytriede-
ného odpadu. Regranulát sa dodatočne „vyperie“, aby bol 
pripravený na ďalšiu úpravu takzvaným extrudovaním. To 
je výrobný proces, pri ktorom je za pomoci teploty a tlaku 
pôvodný materiál roztavený, vytlačený do výsledného tvaru 
a v chladiacej vani je ochladený, potom osušený, a narezaný 
na požadovanú dĺžku.

Preto vy len

TRIEĎTE
a o ostatné sa
postaráme my.

Pretriedenie plastového odpadu

Regranulát

Extrudovanie fólie

Finálna úprava plastových vriec

OD SÁČKU K SÁČKU
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